

**PANERAPAN MODEL DISCOVERY LEARNING PIKEUN
NINGKATKEUN KAAKTIFAN SARENG HASIL DIAJAR SISWA DINA
SUBTEMA PEMANFAATAN KEKAYAAN ALAM DI INDONESIA**

(Panalungtikan Tindakan Kelas di kelas IV SDN Sekelimus Bandung)

Ku:

**Rita Yuliani
135060290**

ABSTRAK

Panalungtikan ieu tujuana pikeun ningkatkeun kaaktifan sareng hasil diajar siswa ku ngagunakeun model Discovery Learning dina subtema pemanfaatan kekayaan alam di Indonesia. Penelitian ieu dilaksanakeun di kelas IV SDN Sekelimus Bandung, anu dilatarbelakangi ku kaayaan siswa anu kirang nunjukeun kaaktifan sareng hasil diajar dina proses pembelajaran anu masih teu acan ngacapai kana KKM. Penelitian ieu ngagunakeun metode Penelitian Tindakan Kelas (PTK) ku ngagunakeun sistem siklus anu terdiri tina ngarencanakeun, ngalaksanakeun, observasi, sareng refleksi. Penelitian ieu dilaksanakeun dina 3 siklus ku 2 pertemuan tina satiap siklusna ku ngagunakeun model Discovery Learning anu terdiri tina 6 tahapan nyaeta pemberian rangsanga, ngaidentifikasi masalah, ngumpulkeun data, ngolah data, ngabuktikeun sareng ngadamel kesimpulan. Penilaian anu digunakeun dina penelitian ieu nyaeta teknik tes pikeun uninga hasil diajar siswa, lembar observasi pikeun terang kagiatan guru sareng siswa salami prosedijajar sareng kaaktifan siswa. Hasil penelitian nunjukeun ayanya peningkatan nilai rata-rata tina penilaian kaaktifan sareng hasil tes diajar siswa . hasil diajar siklus I nilai rata-ratana nyaeta 61, hasil diajar siswa dina siklus II nyaeta 71, sareng hasil belajar siklus III rata-rata nilai ngacapai 82. Kaaktifan siswa dina siklus I 50%, siklus II 67%, sareng aya paningkatan nu sae dina siklus II nyaeta ngacapai kana 92%. Hal ieu nunjukeun yen ku ngagunakeun model Discovery Learning tiasa ningkatkeun kaaktifan sareng hasil diajar siswa dina subtema pemanfaatan kekayaan alam di Indonesia di kelas IV SDN Sekelimus Bandung. Ku ayana kitu, ngagunakeun model Discovery Learning bisa dijadikeun salah sahiji model pangajaran kanggo diterapkeun di pangajaran tematik kana subtema anu sanes.

Konci : Discovery Learning, Kaaktifan, Hasil Belajar